Galatians- Set Free to Live

迦拉達書- 自由地生活
Session 7- Galatians 5- A New Kind of Freedom
第七課–迦拉達書五章- 新的一種自由
A Serious Warning (Read Galatians 5:1-12)

嚴重警告
1. Read verses 1-4.

閱讀一至四節
a. What has Christ set us free for, according to verse 1, and what is the "yoke of slavery" that threatens that freedom?

根據第一節，基督解救我們目的何在? 以及那威脅到這種自由的「奴隸的軛」是什麼？
b. For those who seek to be justified by the Law, what will become of their relationship with Christ (vss. 2-4)? Why?

那些靠法律尋求成義的人，他與基督的關係將會是怎樣？為什麼？(讀二至四節)
2. In verse 5, Paul says that as we live by faith through the Spirit, we "wait for the hope of righteousness."

在第五節中，保祿說：我們卻是依賴聖神，由於信德，「懷著能成義的希望」。
a. What do you think he means by that? Is righteousness (justification, which is being put in right

relationship (made righteous) something that is accomplished all at once?

你認為他所說的是什麼意思？成義「正義，就是建立正確的關係、成為義人」是否能一次過便可完成的東西？
b. What is it that we have now in Christ, and what are we still waiting for?

我們已在基督內獲得了什麼？我們還在等待什麼？
3. Think About It: There are some who say that a person cannot fall from grace, or that "once saved, always saved." How would you use this section of Paul's letter to refute that idea?
想一想，有些人說，人不會從恩寵中跌倒，又或者說「一次得救，永遠得救。」你如何以保祿這部份的書信來反駁這個想法？
4. Read verse 7 where Paul uses the metaphor of a race. Read also 1 Corinthians 9:24-27 and 2 Timothy 4:6-8. What does this metaphor help us to understand about the Christian life?

閱讀第七節，保祿以比賽作為比喻。又閱讀格前九章二十四至二十七節及弟後四章六至八節，這個比喻幫助我們理解什麼有關基督徒的生活？
A New Kind of Freedom—Life in the Spirit (Read Galatians 5:13-26)

一種新的自由 – 聖神內的生命
5. In verses 13-15, Paul returns to the idea that Christians are called to freedom from the Law. (see 5:1).

在第 13-15 節中，保祿回到基督徒被召選從法律中得自由的想法。（見 5:1）
a. According to these verses, what would be a misuse of that freedom?

根據這些經文，怎樣算是濫用自由？
b. How is Christian freedom different from the world's idea of freedom (vs. 13)?
基督徒的自由與俗世的自由觀念有何分別？
6. Look at verse 15. What impact has this controversy over circumcision had on the love the Galatians have for one another, and why would this worry Paul?

看看第 十五 節。這場割損禮的爭論對迦拉達人彼此之間的愛有什麼影響？保祿為什麼會為此而煩惱？
7. Paul has made it very clear in this letter that it is the presence of the Spirit in our lives that proves we are God's beloved children. Read verses 16-17 What tension will everyone who seeks to "walk by the Spirit" face in this life?

保祿在信中明確地指出聖神臨在我們的生活中，證明我們是天主所寵愛的兒女。所有「隨聖神的引導行事」的人，一生中要面對什麼爭扎？
8. In verse 18, Paul says that whoever is led by the Spirit is "not under the law." Does Paul mean that those who are led by the Spirit are under no law at all? Why or why not?

保祿在第十八節中說出不論是誰隨聖神的引導，「就不在法律權下。」保祿意味著，那些隨聖神引導下，是否沒有法律可言？ 為什麼是或否？
9. a. Write down the works of the flesh listed in verses 19-21. If a term is unfamiliar to you, look it up in the dictionary.

請列出在十九至二十一節中本性私慾的作為。如果有些你不熟悉的用詞，請查看字典。
b. What aspects of life—what people and relationships—do these activities impact?

本性私慾的作為在生活上、人與人之間的關係有什麼影響？
c. Why do you suppose Paul writes such an explicit, detailed list as this?

你認為保祿為什麼把這本性私慾的行為如此明確、詳細地列出呢？
10. Is Paul saying, at the end of verse 21, that if you struggle with anger or selfishness, you will not inherit the kingdom of God? What remedy and help do we have in our struggle? (Read also CCC 1468-1470.)

在二十一節的未段，保祿是否說如果你在忿怒或自私中鬥爭，就不能承受天主的國？在這爭扎中我們有什麼補救和幫助方法？(閱讀教理 1468-1470)
11. What attributes does Paul list as "the fruit of the Spirit," and how do these things contrast to the works of the flesh? (Think about how you answered question 9.)

保祿列出了那些「聖神的效果」，如何與那「私慾的作為」作比較？
12. Paul says, in verse 24, that "those who belong to Christ Jesus have crucified the flesh with its passions and desires." See also Galatians 2:20. What help does this offer one who is engaged in the battle described in 5:17-18?

保祿在二十四節中說「凡是屬於耶穌基督的人，已把肉身同邪情和私慾釘在十字架上了。」閱讀迦拉達書二章二十節。對那些致力於在五章十七至十八節中所提及在爭扎中的人，提供了什麼幫助？
13. Think About It: In verse 25, Paul says, "If we live by the Spirit, let us also walk by the Spirit." How are those two things different from each other?

想一想：保祿在二十五節中說「如果我們因聖神生活，就應隨從聖神的引導」兩者有何不同？
